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السيد الرئيس، 
نرحب بوفد السنغال، ونثمن التزامها الراسخ بحماية وتعزيز حقوق الإنسان، ما تجلى في جهودها للنهوض بالإطار التشريعي والمؤسسي منذ الجولة السابقة. 
نظراً لأن الحق في الصحة لا غنى عنه للتمتع بحقوق الإنسان الأخرى، نُشيد بتدابير ضمان الحصول على الخدمات الصحية الشاملة والجيدة، بما في ذلك من خلال الخطة الوطنية للتنمية الصحية والاجتماعية 2019 -2028، وكذلك في سياق تدابير مكافحة الفقر، كتأسيس وكالة نظام التأمين الصحي الشامل.     
نوصي:   
1. مواصلة النهوض بأوضاع المسنين وحمايتهم وضمان حقهم في التمتع بالصحة، بما في ذلك من خلال تعزيز دور المجلس الوطني للمسنين. 
2. تعزيز التدابير الرامية إلى مكافحة الفقر في المناطق الريفية.  
نتمنى للسنغال استعراضاً موفقاً. 

Mr. President,
We welcome the delegation of Senegal, and appreciate its firm commitment to the promotion and protection of human rights which is reflected in the efforts to advance the legislative and institutional framework since the previous cycle.
Given that the right to health is indispensable for the enjoyment of other human rights, we commend the measures to ensure access to comprehensive and quality health services, including through the National Health and Social Development Plan 2019-2028, as well as in the context of poverty reduction measures, such as the establishment of the Universal Health – Care Agency.
We recommend:
1. Continue to the advancement and protection of older persons, and ensure their right to health, including through strengthening the role of the National Council of Older Persons.
2. Enhance the measures aiming at poverty reduction in rural areas.
We wish Senegal a successful review.
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